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Spørgsmål nr. 1085 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Kan ministeren, i forlængelse af Ritzaus artikel "Hashhandel 
er banket ned med 30 procent" fra den 26. august 2013, hvoraf 
det fremgår, at hashhandlen på Christiania er reduceret, oplyse, 
om det samlede salg af hash i Danmark er gået ned det seneste 
år?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet ind-
hentet en udtalelse fra samtlige landets politikredse, som over-
ordnet set har tilkendegivet, at hashhandlen i sit omfang synes 
at ligge på samme niveau som forudgående år. Politikredsene 
har således ikke generelt kunnet konstatere en nedgang i hand-
len. 

Politikredsene har dog samtidig henvist til, at tallene vedrøren-
de handel med hash og beslag af hash til enhver tid bl.a. vil 
være afhængig af konkrete indsatser, herunder eventuelle stør-
re beslaglæggelser. 

Københavns Politi har særligt, for så vidt angår udtalelsen i 
Ritzaus artikel om en nedgang på 30 procent i hashsalget i Pu-
sher Street på Christiania, oplyst, at vurderingen er skønsmæs-
sig, hvilket også fremgår af artiklen. Københavns Politi har 
samtidig henvist til, at man på baggrund af den særlige politi-
indsats på Christiania har et bedre grundlag for at foretage den 
pågældende vurdering på netop denne lokalitet.

Rigspolitiet kan supplerende oplyse, at det heller ikke ud fra 
den monitering, som Rigspolitiet foretager på området, er mu-
ligt generelt at vurdere, hvordan hashhandlen udvikler sig.”


